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Zapisnik 
 

1. tačka dnevnog reda 
 

Dobrodošlica i uvodni govori 
 
Emir Hašimbegović, predsednik opštine Prijepolje,poželeo je dobrodošlicu svim učesnicima i 
zahvalio se Evropskoj uniji i Vladi Švajcarske na kontinuiranoj pomoći za razvoj opštine. Naglasio je da 
je stopa nezaposlenosti u Prijepolju, iako i dalje visoka, u padu od 2012. god. i da će opština nastaviti 
da radi na poboljšanju infrastrukture kako bi se omogućio dalji razvoj. 
 
 
Branko Budimir, v.d. pomoćnika direktora Kancelarije za evropske integracije Vlade Republike 
Srbije (KEI)rekao je da se skoro bliži kraju prva godina realizacije programa Evropski PROGRES što je 
dobra prilika da se osvrne na njegov napredak, mogućnosti i izazove. On se zahvalio lokalnim 
samoupravama (LSU) na njihovom dosadašnjem učešću i izrazio nadu da će u budućnosti biti više 
kvalitetnih projekata. 
 
2. tačka dnevnog reda 
 

Predstavljanje opštine Prijepolje  
 
Esad Hodžić, član Opštinskog veća Prijepoljaza ekonomski razvoj, predstavio je lokalni razvojni 
potencijal, prvenstveno kod malih i srednjih preduzeća (MSP), u turizmu i poljoprivredi. Hodžić je 
potvrdio da postoji stalna podrška poljoprivredi kao grani sa najvećim razvojnim potencijalom, drvno-
prerađivačkoj industriji, izgradnji mini hidroelektrana i proizvodnji tekstila i izrazio nadu da će 
izgradnja regionalne sanitarne deponije zajedno sa susednim opštinama da bude rešenje za 
upravljanje čvrstim otpadom koji je glavna prepreka razvoju. 
 
3. tačka dnevnog reda 

 

Usvajanje zapisnika sa Četvrtog sastanka Upravnog odbora Programa  
 
UOP je jednoglasno usvojio zapisnik sa Četvrtog sastanka Upravnog odbora Programa održanog u 
Blacu 27. februara 2015. godine. 
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4. tačka dnevnog reda 

 

Predstavljanje Kvartalnog izveštaja 
 
Marko Vujačić, nacionalni menadžer programa Evropski PROGRES,predstavio je Drugi kvartalni 
izveštaj koji obuhvata period od 1. januara do 31. marta 2015. godine. Dok je izlagao o postignutom 
napretku, Vujačić je naglasio da ograničen broj ekonomskih projekata i primećena politička previranja 
predstavljaju dva najozbiljnija problema na koje je Program naišao. 
 
Branko Budimir je potvrdio da bi UOP voleo da vidi više ekonomskih projekata zbog njihovog 
značajnog uticaja na razvoj. Ponovio je da bi javni poziv za infrastrukturne projekte koji se bliži kraju a 
koji je objavioSektor za ugovaranje i finansiranje programa iz sredstava Evropske unije (CFCU)  mogao 
da učini neki pomak u tom pogledu. Primetio je da dolazi do kašnjenja zbog neplaćenih sredstava su-
finansiranja sa lokalnog nivoa i pozvao je LSU da ispoštuju dogovorene rokove i najavio da će UOP da 
proveri da li su LSU odgovorno koristile i održavale krajnje ishode tj. rezultate koji su ostvareni 
zahvaljujući prethodnom Programu EU PROGRES. 
 
 
Ana Stanković,projektna menadžerka iz Delegacije Evropske Unije u Srbiji (DEU) rekla je da bi LSU 
trebalo da se dodatno potrude da svedu kašnjenja na minimum kako bi se izbeglo ponavljanje 
grešaka iz prethodnih programa i kako bi se fokusiralo na projektne rezultate. Rekla je i da bi trebalo 
više da sarađuju po pitanju su-finansiranja pošto uspešna realizacija projekta predstavlja najbolju 
moguću referencu kada se neko prijavljuje kod istog donatora za novi projekat. DEU će to takođe 
uzimati u obzir kod narednog javnog poziva za projekte prekogranične saradnje i Exchange 5. Dodala 
je i da će DEU da raspravlja o statusu projekata realizovanih tokom EU PROGRES-a koji možda još 
uvek nisu ostvarili svoj maksimalni potencijal u smislu naučenih lekcija. Pohvalila je projekat zbog 
njegovog doprinosa celokupnom razvoju kroz uređenje industrijske zone u Prijepolju. 
 
 
Petar Vasilev, nacionalni referent za program iz Švajcarske agencije za razvoj i saradnju, rekao je da 
je SDC podržao kontinuirani razvoj, tako da bi pri planiranju buduće podrške trebalo proceniti koliko 
su iskorišćeni dosadašnjih potencijali. Potreban je određeni nivo saradnje kako bi se donatori uverili 
da je neka opština bila pouzdan partner. 
 
Saša Đorđević, predsednik opštine Gadžin Han,obavestio je UOP da njegova opština nije prenela 
sredstva za su-finansiranje na zajednički podračun pošto su iz niške Uprave za trezor savetovali da se 
avansna uplata sredstava su-finansiranja ne može izvršiti bez fakture izvođača o pruženim 
uslugama.On je zatražio pomoć od UOP u vezi sa ovim pošto je uveren da bi zvanično mišljenje 
Ministarstva finansija omogućilo opštinama da nastave sa realizacijom odobrenih projekata. 
 
Meho Mahmutović, gradonačelnik Novog Pazara,dodao je da nekad projekti male vrednosti imaju 
veliki uticaj. Projekti završeni za vreme EU PROGRES-a iznose 92.000 evra a doveli su do investicija od 
sedam miliona evra. Mahmutović je dao primere lokalnog Dijagnostičkog centra i brana za zaštitu od 

http://www.cfcu.gov.rs/
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poplava. Novi Pazar, za razliku od Gadžinog Hana, nije imao problema sa transferom sredstava za su-
finansiranje. 
 
Marko Vujačić je dodao da nakon što su se opštine više puta raspitivale oko legitimnosti transfera 
sredstava za su-finansiranje na zajednički podračun, Evropski PROGRES je konsultovao svoj interni 
tim pravnika, čije se pravno mišljenje uskoro očekuje. Takođe je pomenuo problem različitih 
procedura uprava za trezor u različitim opštinama. 
 
Branko Budimir je zamolio da se sve informacije dostave Kancelariji za evropske integracije kako bi se 
odatle prosledile Ministarstvu finansija radi razjašnjenja. 
 
 
5. tačka dnevnog reda 
 

Predstavljanje zahteva za odobrenje 

 
Mladen Cvetanović, saradnik na programu za razvoj poslovanja, predstavio je rezultate javnog 
poziva za podršku klasterima. Devet od 13 identifikovanih klastera predalo je prijave, sedam je prošlo 
administrativnu proveru a pet je predloženo za podršku. Ukupna vrednost podrške za projekte je bila 
198.000 evra s tim da su EU i SDC dali doprinos do 174.000 evra. Završetak se očekuje sredinom 
2015. god. kada će Evropski PROGRES da meri očekivani uticaj. 
 
Branko Budimirje pitao za broj zaposlenih osoba u klasterima koji su predloženi za podršku od strane 
UOP-a a Cvetanović je odgovorio da je taj broj skoro 1.000. 
 
Bojan Marčić, saradnik na programu za opštinsko upravljanje,predstavio je projekte koji su u okviru 
javnog poziva predloženi za pomoć u pripremi planova kapitalnih investicija i programskog 
budžetiranja. U okviru ovog programa deset gradova ili opština bi dobilo pomoć u pripremi planova 
kapitalnih investicija i programskog budžetiranja za 2016. godinu kroz angažovanje spoljnih 
konsultanata koji bi pružili tehničku pomoć. Deset od petnaest pristiglih predloga predloženo je za 
podršku. 
 
Branko Budimirje pitao zašto je samo 15 od potencijalnih 34 predloga stiglo; odgovor je da deset 
opština već ima izrađene planove kapitalnih investicija; devet je pokazalo slabo interesovanje za taj 
konkurs dok su oni sa ograničenim kapacitetima odlučili da se ne prijavljuju zbog preklapanja sa 
drugim javnim pozivima Evropskog PROGRES-a. 
 
Saša Đorđević je dodao da je programsko budžetiranje proces koji se već odvija u svim opštinama ali 
njegova opština se nije prijavila zato što ne ispunjava kriterijume iz javnog poziva – u njoj ne postoji 
institucionalizovana Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj (LER). 
 
Viktor Veljović, stručnjak za prostorno planiranje, predstavio je uslove javnog poziva za uvođenje i 
razvoj geografskog informacionog sistema (GIS). Ukupna raspoloživa suma u okviru ovog poziva iznosi 
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1.035.000 evra u dva „paketa“ sa bespovratnim sredstvima u iznosu do 100.000 evra za pojedinačnog 
podnosioca zahteva i do 150.000 evra za partnerske prijave. Najavio je da će više informacija biti 
pruženo opštinama tokom GIS obuke koja se planira za period od 11. do 21. maja. 
 
Branko Budimir se raspitivao oko detalja u vezi sa informativnim sesijama i pozivima. Dodao je i da 
neke opštine imaju skromne potencijale što ih sprečava da se istovremeno prijave na više od jednog 
poziva a da je moguće da se čak tri poziva preklapaju. Viktor Veljović je odgovorio da će biti održane 
obuke i četiri informativne sesije kao i da će poziv biti otvoren barem 45 dana, uz napomenu da se u 
zajedničkim predlozima mora odrediti vodeći partner a da se odnosi između partnerskih opština 
moraju definisati memorandumom o razumevanju. 
 
Mladen Cvetanović, saradnik na programu za razvoj poslovanja,predstavio je javni poziv za tehničku 
pomoć u uspostavljanju javno-privatnih partnerstava u sledećim tematskim oblastima u nadležnosti 
LSU: energetska efikasnost, upravljanje čvrstim otpadom, upravljanje otpadnim vodama, javni prevoz 
i javno parkiranje. Cvetanović je najavio informativne sesije za zainteresovane opštine kada se poziv 
bude objavio. 
 
Ana Nedeljković, saradnica za dobro upravljanje i rodnu ravnopravnost, predstavila je javni poziv za 
pomoć ženskom preduzetništvu i rekla da su pripreme u toku – sedam informativnih sesija je održano 
za 420 učesnika i učesnica od kojih se oko 200 učesnica prijavilo za obuke o pripremi biznis plana 
predviđene za sredinu maja. Ukupan iznos predviđen za ovaj poziv je 400.000 evra s tim da je iznos 
bespovratnih sredstava u rasponu od 1.500 do 10.000 evra za nabavku opreme neophodne za 
pokretanje biznisa a trgovina i primarna poljoprivredna proizvodnja su sektori koji se ne kvalifikuju za 
prijavu. 
 
Branko Budimirje pitao da li žene mogu zajedno da se prijavljuju kao partneri. Da bi se kvalifikovale, 
mora se odrediti vodeći partner koji će potpisati Sporazum o bespovratnim sredstvima. On se takođe 
raspitivao o mehanizmima koji sprečavaju da se oprema proda u slučaju neuspešnih projekata. Ana 
Nedeljkovićje odgovorila da bi ugovor sadržao klauzulu koja sprečava primaoce bespovratnih 
sredstava da prodaju dobijenu opremu barem dve godine nakon odobrenja projekta. 
 
Ragmi Mustafa,predsednik opštinePreševo,rekao je da Preševoima sličnu aktivnost isplaniranu u 
okviru svog programskog budžeta za 2015. godinu iz kojeg se izdvaja četiri miliona RSD za pomoć 
ženskom preduzetništvu. Pitao je da li bi Evropski PROGRES mogao da su-finansira to iz sredstava 
rezervisanih za razvoj ženskog preduzetništva. Branko Budimir je odgovorio da je javni poziv konkurs 
za žene preduzetnice iz svih 34 opština te da se ovaj predlog ne može prihvatiti ali da Preševo može 
da iskoristi taizdvojena sredstva kako bi su-finansiralo podnosioce zahteva iz svoje opštine. 
 
Faruk Suljević, savetnik gradonačelnika Novog Pazara,pitao je da li je moguće da se drugačije sroči 
kriterijum iz javnog poziva koji glasi da žena koja se prijavljuje mora da bude nezaposlena pošto je 
teško za nezaposlenu ženu da započne biznis i da brzo postane preduzetnica. Ana Nedeljković je 
odgovorila da se u pozivu traže nezaposlene žene koje imaju ostvarive ideje za sopstveno poslovanje 
a da se zaposlene žene nalaze niže na skali ranjivosti pošto one imaju nekakav prihod. 
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Grem Tindal, menadžer programa Evropski PROGRES,dodao je da je to validan argument o kojem je 
potrebno dalje razgovarati. Posavetovao je da svi pročitaju programsku dokumentaciju na vebsajtu 
Evropskog PROGRES-a i da daju predloge šta bi Evropski PROGRES trebalo da radi – koja je trenutna 
relevantnost programa i čime bi trebalo da se bavi u naredne dve godine. Ukoliko Preševo može da 
izdvoji milion dinara za podršku ženskom preduzetništvu, Evropski PROGRES bi mogao da se 
nadoveže i dopunitunjihovumeru. Dodao je da će Dragan Mladenovic, menadžer za dobro 
upravljanje i socijalnu inkluziju, da poseti zvaničnike iz Preševa kako bi saznao nešto više o njihovim 
procedurama. 
 
Saša Đorđević je saopštio da je sličan projekat realizovan u Gadžinom Hanu uz podršku Kancelarijeza 
održivi razvoj nedovoljno razvijenih područja. Jedna preduzetnica je dobila bespovratnu pomoć za 
uzgajanje maline, i ona je i dalje u poslu. Pitao je zašto primarna poljoprivredna proizvodnja ne 
ispunjava uslove u okviru ovog javnog poziva, imajući u vidu da su ove 34 opštine pretežno ruralne. 
 
Dragan Mladenović,menadžer Sektora za dobro upravljanje i socijalnouključivanje, odgovorio je da 
je to zato što za primarnu poljoprivrednu proizvodnju postoji pomoć više donatora a maksimalni 
iznos u okviru ovog javnog poziva nije dovoljan za ozbiljniju primarnu poljoprivrednu proizvodnju. 
Međutim, prerađivačka delatnost zasnovana na primarnoj poljoprivrednoj proizvodnji ispunjava 
uslove u okviru ovog poziva. 
 
Ana Stankovićje dodala da bi trebalo razmotriti mogućnost uključivanja i primarne poljoprivredne 
proizvodnje. Dragan Mladenović se složio. 
 
Fazila Azemović, iz Kancelarije za LER iz Bujanovca, pitala jeu ime Udruženja poslovnih žena 
Bujanovca da li primaoci bespovratnih sredstava u okviru tekućeg projekta Fonda za učešće građana 
(CIF) mogu da se prijave na ovaj javni poziv. Ovo udruženje je dobilo bespovratna sredstva, aktivnosti 
su slične aktivnostima predviđenim javnim pozivom za žensko preduzetništvo a razlika je samo u 
iznosu sredstava. 
 
Dragan Mladenovićje odgovorio da će se aktivnosti u okviru CIF projekta okončati do početka 
projekta žensko preduzetništvo tako da ne postoje prepreke da se one prijave na ovaj drugi javni 
poziv. 
 
Dragan Mladenović je predstavio aktivnost pružanja podrške opštinama u oblasti zapošljavanja 
najranjivijih grupa (žena, nezaposlenih, Roma, mladih…) sa ciljem da se unapredi njihovo socijalno 
uključivanje i radi institucionalnog jačanja lokalnih aktera koji se bave problemima socijalno 
marginalizovanih grupa, da bi se prepoznale i analizirale potrebe njihovih zajednica, napravili 
odgovarajući planovi i koristili ovi pilot projekti za pronalaženje prikladnih rešenja. 
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6. tačka dnevnog reda 

 

Glasanje 
 
Branko Budimir je obavestio učesnike sastanka da su članovi UOPa razmotrili dostavljene predloge i 
potvrdio da je usvojeno sledeće: 
 

 Kvartalni izveštaj za period 1. januar – 31.mart 2015. god. 

 Podrška za klastere1 

 Projekti tehničke podrške u izradi planova kapitalnih investicija i projekti programskog 
budžetiranja 

 Javni poziv za uvođenje i razvoj geografskih informacionih sistema (GIS) 

 Javni poziv za podršku javno-privatnim partnerstvima 

 Javni poziv za pomoć razvoju ženskog preduzetništva – načelno odobren (potrebne dalje konsultacije)  

 Podrška opštinama u razvoju socijalnog uključivanja kroz zapošljavanje ugroženih grupa  
 

 
7. tačka dnevnog reda 
 

Razno 
 
Marko Vujačićje ponudio pojašnjenje u vezi sa podračunom. Problemi koje su pojedinačne opštine 
prijavile prenetisu advokatskoj kancelariji UNOPSa u Srbiji i formalni zahtev za obrazloženje biće 
poslat ministru. Prema rečima Saše Đorđevića rešenje bi bilo da se Program saglasi da prenosi 
sredstva na zajednički račun dok bi opštine prenosile svoja sredstva su-finansiranja nakon prijema 
fakture izvođača. 
 
Branko Budimirje rekao da to nije u skladu sa UNOPSovom metodologijom realizacije i da će odgovor 
biti spreman nakon što stigne mišljenje pravnih savetnika UNOPSa. Kancelarija za evropske 
integracije je spremna da pomogne kontaktiranjem Ministarstva finansija pošto je neobično da 
postoje različite procedure uprava za trezor u različitim opštinama. 
 
Sledeći sastanak Upravnog odbora biće održan u Gadžinom Hanu.  
 

Članovi Upravnog odbora 

# Ime i prezime Institucija/Organizacija Funkcija 

1. Branko Budimir Kancelarija za Evropske integracije  
Vlade Republike Srbije 

V.d. pomoćnika direktora 

2. Ana Stanković Delegacija Evropske unije Projektna menadžerka 

                                                        
1 Tabela sa odobrenim projektima data je u Prilogu I  
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3.  Petar Vasilev Švajcarska agencija za razvoj i saradnju Nacionalni referent za 
program 

4. Milica Rodić Koordinaciono telo za opštine Preševo, 
Bujanovac i Medveđa 
 

Savetnica direktora 

5. Miona Popović Majkić Ministarstvo ekonomije Šefica grupe za planiranje 
IPA projekata  

6. Nikola Veža Ministarstvo građevine, saobraćaja i 
infrastrukture 

Savetnik u sektoru za 
strateško planiranje  

7. Grem Tindal Evropski  PROGRES Menadžer programa 

 
 
 
 

Učesnici 

# Ime i prezime Titula Opština 

1. Emir Hašimbegović Predsednik opštine Prijepolje 

2. Hanka Hajdarević Načelnik uprave  Prijepolje 

3. Esad Hodžić Član Opštinskog veća Prijepolje 

4. Admir Mušović Član Opštinskog veća Prijepolje 

5. Nedžad Hodžić Član Opštinskog veća Prijepolje 

6. Vesna Novosel Načelnica odeljenja za urbanizam  Prijepolje 

7. Svetlana Slović Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Prijepolje 

8. Selma Serdarević Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Prijepolje 

9. Selma Čičić Odeljenje za urbanizam Prijepolje 

10. Dragiša Rakonjac Načelnik odeljenja za finansije Prijepolje 

11. Sead Hamzić Tekstilni klaster  Prijepolje 

12. Ivan Ljujić Tekstilni klaster Prijepolje 

13. Enes Turković RRA Zlatibor, lokalni centar Prijepolje  Prijepolje 

14. Meho Mahmutović Gradonačelnik Novi Pazar 

15. Faruk Suljević Savetnik gradonačelnika Novi Pazar 

16. Ertan Bogućanin Menadžer Pešter Agro klastera Novi Pazar 

17. Sulejman Ugljanin Predsednik Bošnjačkog nacionalnog veća  Novi Pazar 

18. Milka Kaplanović Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Ivanjica 

19. Tijana Vučićević Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Ivanjica 

20. Aleksandar Radonjić Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Ivanjica 

21. Saša Đorđević Predsednik opštine Gadžin Han 

22. Ljubica Nikolić Opština Knjaževac  Knjaževac 

23. Marjan Stanković Opština Lebane  Lebane 

24. Radula Ratković Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Brus 

25. Aranđel Stojković Zamenik predsednika opštine Brus 

26. Marijana Azdejković Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Brus 
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27. Nenad Todorović Opštinska uprava Nova Varoš 

28. Ankica Žegarac 
Milenković 

Saradnica u Kancelariji za LER  Surdulica 

29. Ragmi Mustafa Predsednik opštine Preševo 

30. Ilir Sadriu Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Preševo 

31. Šemsudin Kučević Predsednik opštine Tutin 

32. Ignjat Rakitić Predsednik opštine Raška 

33. Boban Stanković Pomoćnik gradonačelnika Vranje 

34. Bojan Nešić Predsednik opštine Merošina 

35. Jelena Jovanović Šef kabineta predsednika opštine  Merošina 

36. Goran Miljković Predsednik opštine Bela Palanka 

37. Biljana Milenković Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Bela Palanka 

38. Senad Mahmutović Član opštinskog veća  Sjenica 

39. Maida Kasumovič Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Sjenica 

40. Hazbo Mujović Predsednik opštine Sjenica 

41. Goran Ljubić Predsednik opštine Doljevac 

42. Neda Jovanović Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Doljevac 

43. Jelena Milenković Kancelarija za lokalni ekonomski razvoj Babušnica 

44. Saša Stamenković Predsednik opštine Babušnica 

45. Saša Dodić Opštinska uprava  Bojnik 

46. Dejan Tasić Zamenik predsednika opštine Bojnik 

47. Nagip Arifi Predsednik opštine Bujanovac 

48. Arber Pajaziti Šef kabineta predsednika opštine  Bujanovac 

49. Fazila Azemović Saradnik u Kancelariji za LER  Bujanovac 

50. Salih Salihi Saradnik u Kancelariji za LER Bujanovac 

51. Miroslav Jovanović Član opštinskog veća Vlasotince 

52. Krsto Janjušević Pomoćnik predsednika opštine Priboj 

53. Vladan Atanacković OEBS Novi Pazar 

54. Vitomir Mihajlović Predsednik Nacionalnog 
saveta romske nacionalne manjine 

Beograd 

55. Aleksandar Jovanović UNDP Beograd 
56. Siniša Čađo USAID Beograd 
57. Dragiša Petrović Predsednik opštine Medveđa 

58. Dragan Mladenović Menadžer Sektora za dobro upravljanje i 
socijalno uključivanje  

UNOPS 

59. Bojan Marčić Saradnik na programu za opštinsko 
upravljanje  

 

60. Ana Nedeljković Saradnica za dobro upravljanje i rodnu 
ravnopravnost  

 

61. Edin Bašić Asistent na programu  

62. Nermin Hasanović Regionalni koordinator  

63. Marko Vujačić Nacionalni menadžer programa  
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64.  Evgjenije Islami Regionalni saradnik na programu   

65. Milan Kolašinac Inženjer u okviru programa  

66. Radule Ristović Regionalni koordinator  

67. Viktor Veljović Stručnjak za prostorno planiranje   

68. Dejan Drobnjak Službenik za komunikacije  

69. Mladen Cvetanović Saradnik na programu za razvoj 
poslovanja  

 

70. Slobodan Derikonjić Regionalni saradnik na programu  

 


